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Website	  PvdA	  Borger-‐Odoorn:	  http://borgerodoorn.pvda.nl	  
Adres	  Facebook-‐pagina:	  https://www.facebook.com/PvdABorgerOdoorn	  

	  
	  
	  

In	  dit	  nummer	  
	  
1 	  Verkiezingen	  2015:	  PvdA	  Borger-‐Odoorn	  	  	  	  	  
	  	  	  	  	  	  	  goed	  vertegenwoordigd	  	  
2 	  Sparen	  voor	  de	  	  	  

Gemeenteraadsverkiezingen	  in	  2018,	  	  	  
door:	  Annelies	  Arling	  

3 Een	  half	  jaar	  oppositie,	  	  door:	  Henk	  Zwiep	  
5 Hans	  Spekman	  bezoekt	  Borger-‐	  
	  	  	  	  	  	  Odoorn,	  	  door:	  Sylvo	  Gaastra	  
6 Bericht	  van	  Jacob:	  1.	  de	  Excursie,	  	  	  	  	  
	  	  	  	  	  	  door:	  Jacob	  Bruintjes	  
7 Kerstmarkt	  Nieuw	  Buinen	  
8 PvdA	  	  helpt	  sportverenigingen	  	  
	  	  	  	  	  	  energiekosten	  te	  verlagen,	  	  	  
	  	  	  	  	  	  door:	  Peter	  Zwiers	  
9	  	  	  	  Kapitaal	  in	  de	  20e	  eeuw,	  	  
	  	  	  	  	  	  door:	  Albert	  Hoven	  
10	  	  Draagvlakonderzoek	  	  
	  	  	  	  	  	  door:	  Menno	  Hilverts	  
	  

	  

Colofon	  

Redactie	  
	  
Kees	  Vos	   Looakkers	  21,	  7872	  PD	  Valthe	  

0591-‐513762	  /	  06-‐23755404	  
Fien	  Heeringa	   Hoofdstraat	  5,	  9533	  PJ	  Drouwen	  

0599-‐565029	  /	  06-‐38242382	  
	   	  
	  
Verschijnt	  vier	  keer	  per	  jaar.	  	  
U	  kunt	  uw	  kopij	  e-‐mailen	  naar:	  
Fien	  Heeringa:	  	  	   fienheeringa@live.nl	  

	   	  
	  
Dit	  ledenbericht	  kunt	  u	  ook	  digitaal	  ontvangen.	  Als	  u	  
een	  digitale	  versie	  wilt	  ontvangen	  in	  plaats	  van	  de	  
papieren	  versie,	  kunt	  u	  dat	  opgeven:	  telefonisch	  of	  
per	  mail	  bij	  Fien	  (zie	  hierboven).	  

	  
	  
	  
	  
	  



Bestuur	  PvdA	  Borger-‐Odoorn	  
	  

Voorzitter	   Sylvo	  Gaastra	   (0599)	  671	  644	   sjcgaastra@gmail.com	  
Secretaris	   Annelies	  Arling	   (0591)	  513960	   arling1@hetnet.nl	  
Penningmeester	   Marcel	  Westerhof	   	   westerhof94@zonnet.nl	  
Lid	   Albert	  Hoven	   (0591)	  512	  685	   riahoven@hetnet.nl	  
Lid	   Riet	  Masselink	   (0599)	  615	  372	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  rietmasselink51@gmail.com	  	  
Lid	   Henk	  Bijker	   (0599)	  236	  629	   henkbijker43@me.com	  

	  
	  

Fractie	  PvdA	  Borger-‐Odoorn	  
	  

Voorzitter	   Henk	  Zwiep	   (0599)	  512	  315	   	  	  	  	  	  	  hjzwiep@hetnet.nl	  
	  Lid	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  Marjoleine	  Schoevers	   	  	  	  	  	  	  	  	  (0599)	  672	  721	   	  	  	  	  	  	  mschoevers@gmail.com	  
	  Lid	   Kees	  Vos	   (0591)	  513	  762	   	  	  	  	  	  	  keesvos@hotmail.com	  
	  Lid	   Jenine	  Bijker	   (0599)	  795	  009	   jeninebijker@hotmail.com	  
Fractieassistent	   Jan	  Feiken	   (0599)	  616	  688	   jfeiken@gmx.net	  

	  	  	  	  Fractieassistent	  	   	  	  	  Frits	  Klein	  Langenhorst	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  (0599)	  235	  914	   	  	  	  fkleinl@gmail.com	  
	  

Fractie	  PvdA	  Drenthe	  

Lid	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  Peter	  Zwiers	   (0599)	  672144	   peter_zwiers@kpnmail.nl	  
	  
	  
PvdA	  Ombudsteam	  Borger-‐Odoorn	  
Heb	  je	  problemen	  of	  kom	  je	  er	  niet	  uit	  met	  een	  instantie	  dan	  kun	  je	  altijd	  terecht	  bij	  het	  	  
ombudsteam.	  	  Ook	  niet-‐leden	  van	  de	  PvdA	  helpen	  we	  graag.	  	  	  
Tel.	  (06)	  1124	  8976,	  	  	  	  	  ombudsteamborgerodoorn@gmail.com	  

	  
Sparen	  voor	  de	  campagne:	  	  uw	  bijdrage	  storten	  op	  rekeningnummer	  	  NL36RABO0149674384	  	  
t.n.v.	  PvdA	  Borger-‐Odoorn.	  

	  
Kees	  Dekkinga	  Fonds	  	  (06)	  1884	  6352.	  	  
Uw	  bijdrage	  storten	  op	  rekeningnummer	  	  NL98RABO0140375430	  	  t.n.v.	  Kees	  Dekkinga	  Fonds	  te	  Borger	  

	  
	  
	  

	  

	  	  Vooraankondiging:	  Nieuwsflits	  van	  de	  fractie	  
	  
	  	  	  Vanaf	  januari	  2015	  is	  de	  fractie	  van	  plan	  om	  geregeld	  een	  NIEUWSFLITS	  rond	  te	  sturen.	  Met	  de	  nieuwsflits	  
	  	  	  willen	  we	  leden	  en	  andere	  geinteresseerden	  op	  de	  hoogte	  te	  houden	  van	  wat	  er	  in	  de	  gemeenteraad	  is	  	  
	  	  	  behandeld	  -‐	  en	  hoe	  onze	  fractie	  daar	  tegenover	  staat.	  Ook	  gebruiken	  we	  de	  nieuwsflits	  om	  vooruit	  te	  kijken	  
	  	  	  naar	  wat	  de	  komende	  maanden	  en	  weken	  op	  de	  politieke	  agenda	  staat.	  	  
	  	  	  De	  nieuwsflits	  wordt	  via	  de	  mail	  verstuurd.	  We	  gebruiken	  daarvoor	  de	  bij	  het	  landelijk	  secretariaat	  bekende	  	  
	  	  	  mailadressen.	  	  
	  
	  	  Marjoleine	  Schoevers	  

	  



	  
	  
Verkiezingen	  2015:	  	  
PvdA	  Borger-‐Odoorn	  goed	  vertegenwoordigd	  	  
	  
De	  afdeling	  Borger-‐Odoorn	  is	  goed	  
vertegenwoordigd	  op	  de	  lijst	  voor	  het	  Waterschap	  
Hunze	  en	  Aa’s	  en	  op	  de	  lijst	  van	  Provinciale	  Staten	  
Drenthe.	  	  
	  
De	  PvdA-‐lijst	  van	  het	  waterschap	  wordt	  aangevoerd	  
door	  Fien	  Heeringa,	  uit	  Drouwen.	  	  
	  
	  

	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	   	  
	  
Fien	  Heeringa	  
Fien	  Heeringa	  kent	  al	  een	  lange	  politieke	  loopbaan.	  
Ruim	  20	  jaar	  is	  ze	  raadslid	  geweest	  voor	  de	  PvdA	  in	  
Borger-‐Odoorn.	  Dit	  jaar	  heeft	  ze	  afscheid	  genomen	  
van	  het	  raadswerk.	  Sinds	  2007	  is	  zij	  ook	  algemeen	  
bestuurslid	  van	  het	  waterschap	  Hunze	  &	  Aa's.	  Zij	  gaat	  
nu	  op	  voor	  een	  tweede	  periode	  als	  bestuurslid	  van	  
het	  waterschap.	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  

Op	  de	  lijst	  van	  de	  PvdA	  voor	  Provinciale	  Staten	  
neemt	  Peter	  Zwiers,	  2e	  Exloermond,	  een	  prominente	  
zesde	  plaats	  in.	  Ook	  Jan	  Feiken	  uit	  Nieuw-‐Buinen	  
staat	  op	  de	  lijst	  voor	  Provinciale	  Staten.	  Hij	  staat	  op	  
plek	  17.	  De	  verkiezingen	  voor	  zowel	  het	  waterschap	  
als	  Provinciale	  Staten	  zijn	  op	  18	  maart	  2015.	  
	  
	  
	  

	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	   	  
	  
	  
Peter	  Zwiers	  
Ook	  Peter	  Zwiers	  heeft	  in	  de	  gemeenteraad	  van	  
Borger-‐Odoorn	  gezeten.	  Tussen	  2006	  en	  2011	  was	  hij	  
raadslid	  namens	  de	  PvdA	  Borger-‐Odoorn.	  In	  2011	  
heeft	  hij	  de	  stap	  naar	  Provinciale	  Staten	  gezet.	  Hij	  
gaat	  nu	  op	  voor	  een	  tweede	  periode	  in	  Provinciale	  
Staten.	  	  
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Sparen	  voor	  de	  
Gemeenteraadsverkiezingen	  in	  2018	  
	  
	  
	  

Het	  campagneteam,	  het	  bestuur	  en	  de	  fractie	  
hebben	  in	  de	  aanloop	  naar	  de	  
gemeenteraadsverkiezingen	  veel	  werk	  verzet	  	  
	  

Door:	  Annelies	  Arling,	  secretaris	  	  	  
	  
Alle	  mogelijkheden	  zijn	  aangepakt	  om	  het	  
verkiezingsprogramma	  “Gewoon	  Doen”	  aan	  de	  
bewoners	  van	  de	  gemeente	  Borger-‐Odoorn	  te	  
introduceren	  en	  er	  over	  te	  praten.	  Om	  goed	  
campagne	  te	  voeren	  zijn	  er	  uiteraard	  veel	  geldelijke	  
middelen	  nodig.	  Er	  waren	  al	  veel	  leden	  die	  een	  
bijdrage	  in	  de	  verkiezingskas	  hadden	  gestort.	  
Nogmaals	  veel	  dank	  daarvoor.	  Het	  bestuur	  en	  de	  
fractie	  zijn	  van	  mening	  dat	  de	  PvdA	  in	  Borger-‐
Odoorn	  voldoende	  geldelijke	  middelen	  moet	  
hebben	  om	  goed	  campagne	  te	  kunnen	  voeren.	  
Daarom	  deze	  suggestie	  om	  te	  sparen	  voor	  de	  
volgende	  verkiezingen.	  Alle	  bijdragen	  ,	  o.v.v.	  
gemeenteraadsverkiezing	  2018,	  zijn	  welkom	  op	  
rekeningnr	  NL36RABO	  0149	  6743	  84.	  
	  
Werkplan	  2015.	  
	  
Enkele	  belangrijke	  punten	  uit	  het	  Werkplan	  2015,	  
opgesteld	  door	  het	  afdelingsbestuur.	  

• Voor	  het	  jaar	  2015	  zal	  het	  zwaartepunt	  van	  
de	  activiteiten	  liggen	  op	  de	  Statenverkiezing	  
en	  alles	  wat	  daarmee	  samenhangt.	  Het	  
canvassen	  zal	  een	  belangrijk	  onderdeel	  zijn.	  

• De	  reguliere	  activiteiten	  	  zullen	  bestaan	  uit:	  
Bestuursvergaderingen	  op	  de	  2e	  vrijdag	  van	  
de	  maand	  in	  de	  Wijkplaats	  te	  Valthermond.	  
De	  jaarlijkse	  Ledenvergadering	  in	  maart	  
2015.Bezoek	  van	  afgevaardigden	  aan	  de	  
vergaderingen	  van	  het	  Gewest,	  het	  Congres	  
en	  de	  Politieke	  Ledenraad	  en	  de	  Fractie.	  Het	  
Strategisch	  Beraad	  met	  bestuur	  en	  fractie	  om	  
de	  koers	  te	  bepalen.	  Evaluatiegesprekken	  
met	  de	  raadsleden.	  
	  
	  

	  
2	  

• Twee	  of	  drie	  maal	  per	  jaar	  worden	  
bijeenkomsten	  georganiseerd	  om	  het	  debat	  op	  
gang	  te	  brengen	  over	  een	  actueel	  en	  belangrijk	  
onderwerp.	  

• Contact	  met	  de	  leden	  onderhouden	  middels	  
het	  Ledenbericht,	  de	  website,	  nieuwsbrieven	  
en	  persberichten	  

• Acties	  die	  het	  bestuur	  en	  de	  fractie	  
ondernemen	  zijn	  de	  deelname	  op	  de	  jaarlijkse	  
Kerstmarkt,	  verkiezing	  vrijwilliger	  van	  het	  jaar,	  
vergaderen	  van	  de	  fractie	  op	  locatie,	  
werkbezoeken	  afleggen	  en	  campagne	  voeren.	  

Ledenadministratie	  van	  de	  afdeling.	  
	  
Regelmatig	  komt	  het	  voor	  dat	  de	  afdeling	  
belangrijke	  mededelingen,	  uitnodigingen,	  nieuws	  
voor	  de	  leden	  heeft.	  Om	  alle	  leden	  te	  kunnen	  
bereiken	  via	  de	  mail	  is	  het	  heel	  prettig	  om	  het	  juiste	  
mailadres	  in	  de	  ledenadministratie	  te	  kunnen	  
invoeren.	  Heeft	  u	  een	  nieuw	  mailadres	  of	  is	  het	  
mailadres	  niet	  bekend	  bij	  de	  afdeling,	  graag	  
doorgeven	  aan	  het	  secretariaat	  arling1@hetnet.nl	  
Hebt	  u	  geen	  computer/mailadres	  dan	  kunt	  u	  bellen	  
met	  het	  secretariaat	  0591-‐513960	  en	  krijgt	  de	  
nieuwsbrieven	  per	  post.	  
	  
Vooruitblik	  vergaderingen.	  
	  
Bestuursvergaderingen	  :	  9	  januari,	  13	  februari,	  13	  
maart	  2015	  in	  de	  Wijkplaats,	  aanvang	  9.00	  uur.	  De	  
vergaderingen	  zijn	  openbaar.	  
	  
Bezoek	  en	  overleg	  met	  de	  3	  noordelijke	  
Kamerleden,	  Agnes	  Wolbert,	  Tjeerd	  van	  Dekken,	  
Henk	  Nijboer,	  op	  vrijdag	  27	  februari	  2015.	  
Gesproken	  wordt	  met	  bestuur	  	  
en	  fractie	  over	  werk	  en	  werkgelegenheid.	  
	  
Jaarvergadering	  van	  de	  afdeling	  in	  maart	  2015.	  



Een	  half	  jaar	  oppositie
	  
De	  verkiezingen	  van	  maart	  2014	  liggen	  inmiddels	  al	  
weer	  een	  half	  jaar	  achter	  ons.	  Dat	  is	  alweer	  een	  hele	  
tijd.	  Toch	  is	  de	  uitslag	  van	  de	  verkiezingen	  nog	  elke	  
dag	  voelbaar.	  
	  
Door:	  Henk	  Zwiep,	  fractievoorzitter	  
	  
Als	  PvdA	  hebben	  we	  jaren	  achtereen	  onze	  plek	  in	  
het	  college	  gehad.	  Voor	  het	  eerst	  in	  de	  gemeente	  
Borger-‐Odoorn	  doen	  we	  niet	  mee	  in	  het	  dagelijks	  
bestuur.	  Dat	  is	  wel	  even	  wennen.	  Het	  betekent	  op	  
een	  andere	  manier	  politiek	  voeren.	  Een	  rol	  die	  we	  
ons	  eerst	  nog	  eigen	  moeten	  maken.	  Overigens;	  een	  
groot	  deel	  van	  de	  raad	  is	  in	  een	  andere	  rol	  terecht	  
gekomen.	  Dat	  merk	  je	  in	  de	  raadsvergaderingen	  
waar	  de	  meeste	  fracties	  nog	  zoekende	  zijn.	  	  
Wat	  is	  gebleven,	  is	  dat	  we	  een	  leuke	  samenstelling	  
van	  de	  raad	  hebben.	  De	  mensen	  in	  de	  
gemeenteraad,	  van	  welke	  partij	  dan	  ook,	  brengen	  
een	  groot	  aantal	  uren	  door	  	  in	  elkaars	  nabijheid.	  
Dan	  is	  het	  wel	  	  zo	  fijn	  dat	  je	  dat	  in	  een	  prettige	  
omgeving	  kunt	  doen.	  Het	  is	  in	  mijn	  optiek	  ook	  de	  
enige	  wijze	  om	  het	  vol	  te	  houden.	  Uiteindelijk	  is	  het	  
zijn	  van	  raadslid	  een	  behoorlijke	  tijdsinvestering	  die	  
je	  niet	  volhoudt	  als	  je	  daar	  geen	  voldoening	  uithaalt	  
en	  plezier	  aan	  kunt	  beleven.	  
	  Op	  inhoud	  hebben	  de	  verschillende	  raadsleden	  
andere	  standpunten	  en	  ventileren	  ze	  een	  andere	  
mening,	  dat	  moet	  ook,	  de	  politiek	  bloeit	  en	  boeit	  bij	  
verschil	  van	  inzicht.	  Maar	  een	  verschil	  van	  inzicht	  
moet	  wel	  over	  de	  inhoud	  gaan.	  Hoe	  voer	  je	  dan	  
goed	  oppositie	  op	  de	  inhoud?	  Daar	  zoeken	  wij	  ook	  
nog	  naar.	  Onze	  idealen	  en	  uitgangspunten	  zijn	  in	  de	  
loop	  van	  de	  jaren	  niet	  veranderd.	  Hooguit	  zijn	  we	  
aangescherpt	  op	  deeldossiers,	  zoals	  windenergie,	  N-‐
34	  en	  het	  Sociaal	  Domein.	  Maar	  waar	  we	  in	  het	  
verleden	  gewend	  waren	  om	  ook	  onderdeel	  van	  het	  
dagelijks	  bestuur	  uit	  te	  maken,	  moeten	  we	  nu	  
constateren	  dat	  het	  dagelijks	  bestuur	  iets	  verder	  bij	  
ons	  vandaan	  staat.	  Is	  dat	  erg	  en	  kun	  je	  dan	  niets	  
bereiken?	  Niets	  is	  minder	  waar.	  Bij	  de	  behandeling	  
van	  de	  kadernota	  en	  ook	  de	  begroting	  zien	  we	  dat	  
veel	  van	  het	  beleid	  zoals	  dat	  de	  afgelopen	  vier	  jaar	  
is	  gevoerd	  ook	  de	  komende	  tijd	  zal	  worden	  gevoerd.	  	  	  
Hier	  en	  daar	  wordt	  een	  accent	  verlegd.	  Er	  lijkt	  in	  elk	  
geval	  een	  meer	  rechtse	  politiek	  te	  worden	  gevoerd.	  
Een	  motie	  bij	  de	  begrotingsbehandeling	  van	  de	  VVD	  	  
	  

over	  een	  onderzoek	  naar	  de	  wijze	  van	  rioolheffing	  	  
wordt	  breed	  gesteund.	  Behalve	  de	  PvdA	  stemt	  
iedereen	  voor.	  Een	  onderzoek	  op	  zich	  hebben	  we	  
als	  PvdA	  niets	  op	  tegen.	  Wel	  als	  de	  inzet	  van	  het	  
onderzoek	  is	  om	  de	  heffing	  zodanig	  bij	  te	  stellen	  dat	  
de	  inwoners	  met	  vermogen	  minder	  gaan	  betalen	  en	  
de	  inwoners	  met	  minder	  vermogen	  meer.	  Vanuit	  de	  
VVD	  en	  de	  partijen	  met	  een	  agrarische	  achterban,	  
CDA,	  CU,	  logisch.	  Maar	  ook	  D’66	  en	  GB	  zijn	  voor	  een	  
dergelijk	  	  onderzoek.	  We	  wachten	  het	  onderzoek	  en	  
haar	  uitkomsten	  af,	  maar	  ik	  zie	  een	  verrechtsing	  in	  
onze	  raad	  plaatsvinden.	  Ik	  wil	  het	  nog	  geen	  “ruk	  
naar	  rechts”	  noemen,	  maar	  we	  moeten	  er	  als	  PvdA	  
wel	  scherp	  op	  zijn	  dat	  toekomstige	  besluiten	  niet	  
onze	  achterban	  treffen.	  
	  

	  
	  

Tijdens	  de	  behandeling	  van	  de	  kadernota	  hebben	  
we	  als	  PvdA	  samen	  met	  de	  VVD	  een	  drietal	  moties	  
voorbereid.	  Ze	  zijn	  uiteindelijk	  geen	  van	  drie	  in	  
stemming	  gebracht,	  omdat	  het	  college	  op	  alle	  drie	  
de	  moties	  toezeggingen	  heeft	  gedaan	  in	  de	  lijn	  van	  
de	  moties.	  Dat	  betekent	  dat	  het	  college	  bij	  de	  
bezuinigingsvoorstellen	  talentontwikkeling	  van	  de	  
jeugd	  op	  sport	  en	  cultuur	  zal	  ontzien,	  aldus	  Frits	  
Alberts	  namens	  het	  college.	  	  Verder	  betekent	  dit	  
extra	  aandacht	  voor	  mensen	  met	  een	  beperking	  tot	  
de	  arbeidsmarkt.	  Vooral	  in	  de	  toeristische	  en	  
recreatieve	  sfeer	  	  liggen	  daar	  de	  kansen	  en	  wil	  het	  
college	  inzetten	  op	  werkgelegenheid	  juist	  voor	  de	  
mensen	  waar	  de	  PvdA	  voor	  staat.	  Een	  toezegging	  
van	  wethouder	  Albert	  Trip.	  Marco	  Out,	  onze	  
burgemeester,	  heeft	  aangegeven	  dat	  hij	  zich	  zal	  
inzetten	  voor	  extra	  investeringen	  in	  het	  	  
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Hunebedcentrum.	  Juist	  omdat	  het	  Hunebedcentrum	  
zo’n	  belangrijke	  rol	  heeft	  in	  de	  werkgelegenheid	  in	  
de	  toeristische	  sector	  is	  dat	  van	  belang.	  Naast	  
recreatieve,	  culturele	  waarde	  vervult	  het	  
Hunebedcentrum	  ook	  een	  belangrijke	  rol	  in	  het	  
begeleiden	  van	  mensen	  met	  een	  afstand	  tot	  de	  
arbeidsmarkt	  naar	  regulier	  werk.	  Het	  
Hunebedcentrum	  helpt	  mensen	  om	  weer	  een	  
“normaal”	  dag	  en	  nachtritme	  te	  ontwikkelen.	  Het	  
Hunebedcentrum	  biedt	  inwoners	  die	  even	  een	  
steuntje	  in	  de	  rug	  nodig	  hebben	  die	  kans.	  En	  daar	  
doen	  wij	  het	  voor.	  Alleen	  moeten	  we	  er	  wel	  scherp	  
op	  zijn	  dat	  het	  college	  deze	  toezeggingen	  ook	  
nakomt.	  Een	  eerste	  behandeling	  over	  het	  
Hunebedcentrum	  is	  na	  discussie	  in	  de	  raad	  door	  het	  
college	  terug	  genomen.	  Hier	  deed	  zich	  het	  
bijzondere	  feit	  voor	  dat	  de	  coalitiepartijen	  het	  eens	  
waren	  met	  het	  college,	  maar	  de	  oppositiepartijen	  
deze	  lijn	  niet	  kozen.	  Het	  voorstel	  komt,	  naar	  ik	  mag	  
aannemen	  met	  aanpassingen,	  voor	  een	  tweede	  keer	  
in	  de	  raad.	  
Bij	  de	  behandeling	  van	  de	  begroting	  hebben	  wij,	  
samen	  met	  de	  VVD	  en	  de	  CU	  een	  motie	  ingediend	  
om	  de	  bezuinigingen	  op	  subsidies	  een	  zachte	  
landing	  te	  laten	  maken.	  Wethouder	  Alberts	  ,met	  in	  
zijn	  portefeuille	  subsidies,	  gaf	  aan	  dat	  het	  hem	  
welkom	  was	  om	  op	  deze	  wijze	  de	  bezuinigingen	  op	  
subsidies	  door	  te	  voeren.	  Verder	  gaf	  Ton	  Soeverein	  
,wethouder	  van	  Financien,	  aan	  dat	  hij	  de	  dekking	  via	  
“rente	  kort	  geld”	  	  een	  goed	  dekkingsvoorstel	  vond.	  
Maar	  bij	  de	  stemming	  blijkt	  het	  schril	  contrast,	  de	  
coalitiepartijen	  stemmen	  tegen	  en	  de	  oppositie	  
partijen	  stemmen	  voor.	  Vreemd	  om	  te	  constateren	  
dat	  de	  coalitiepartijen	  in	  twee	  belangrijke	  dossiers	  
anders	  stemmen	  dan	  het	  college	  aangeeft.	  Je	  kunt	  
het	  dualisme	  noemen,	  maar	  …	  een	  keer	  is	  geen	  
keer,	  twee	  keer	  is	  één	  keer	  en	  als	  het	  nog	  vaker	  gaat	  
voorkomt,	  ja	  dan	  mogen	  we	  er	  wat	  van	  gaan	  
denken.	  Maar	  goed,	  ook	  dat	  is	  politiek.	  De	  
democratie	  beslist	  en	  dat	  is	  de	  helft	  plus	  één.	  	  
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Het	  is	  nu	  dus	  van	  belang	  om	  te	  volgen	  dat	  het	  	  
college	  de	  toezeggingen	  die	  ze	  aan	  ons	  gedaan	  heeft	  	  
nakomt,	  en	  te	  beoordelen	  of	  de	  coalitiepartijen	  in	  
de	  raad	  deze	  toezeggingen	  niet	  ongedaan	  maakt.	  
Als	  dat	  zo	  is,	  dan	  is	  dat	  voor	  de	  toekomst	  een	  
argument	  om	  alle	  moties	  in	  stemming	  te	  brengen,	  
ook	  als	  het	  college	  toezegt	  dat	  zij	  de	  motie	  wil	  
overnemen.	  	  
In	  elke	  geval	  zetten	  wij	  ons	  met	  zijn	  vieren	  in	  om	  
zoveel	  mogelijk	  invulling	  te	  geven	  aan	  de	  idealen	  en	  
het	  verkiezingsprogramma	  van	  onze	  partij	  De	  PvdA.	  
Ik	  ga	  er	  vanuit	  dat	  we	  de	  komende	  vier	  jaar	  nog	  een	  
heel	  eind	  komen	  met	  de	  uitvoering	  van	  ons	  
verkiezingsprogramma,	  maar	  ook	  dat	  we	  op	  een	  
aantal	  principiële	  punten	  geen	  meerderheid	  in	  de	  
raad	  zullen	  vinden	  en	  dat	  is	  dan	  precies	  wat	  de	  
uitslag	  van	  de	  verkiezing	  aangeeft.	  De	  mensen	  die	  
op	  ons	  hebben	  gestemd	  hebben	  dat	  zeker	  niet	  voor	  
niets	  gedaan,	  maar	  doordat	  een	  aantal	  mensen	  zijn	  
stem	  niet	  meer	  op	  De	  PvdA	  heeft	  uitgebracht	  
verliest	  de	  gemeente	  Borger-‐Odoorn	  een	  deel	  van	  
haar	  rode	  kleur	  en	  dat	  is	  niet	  in	  het	  belang	  van	  de	  
inwoners	  met	  de	  kleine	  beurs,	  en	  daar	  doen	  we	  het	  
wel	  voor.	  
	  	  
Kortom,	  het	  is	  wennen	  in	  de	  andere	  rol,	  maar	  die	  
maken	  we	  ons	  eigen.	  Over	  een	  kleine	  drie	  en	  half	  
jaar	  laten	  we	  zien	  dat	  we	  ook	  in	  de	  rol	  van	  oppositie	  
voeren	  een	  groot	  deel	  van	  ons	  programma	  hebben	  
kunnen	  waarmaken.	  Maar	  we	  zullen	  dan	  ook	  laten	  
zien	  waar	  we	  ons	  programma	  niet	  hebben	  waar	  
kunnen	  maken	  omdat	  onze	  raad	  andere	  keuzes	  
maakt.	  Keuzes	  die	  niet	  in	  het	  belang	  zijn	  van	  onze	  
achterban.	  
	  
Voor	  eerst	  wens	  ik	  u	  prettige	  feestdagen	  en	  een	  
gelukkig	  en	  rood	  Nieuwjaar.	  
	  
	  
Henk	  Zwiep,	  fractievoorzitter	  van	  de	  PvdA	  	  	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  



	  

Hans	  Spekman	  bezoekt	  Borger-‐Odoorn	  
	  
	  
Op	  dinsdag	  18	  november	  heeft	  Hans	  Spekman	  de	  
afdeling	  Borger-‐Odoorn	  bezocht.	  
	  
Door:	  Sylvo	  Gaastra	  	  
	  
Buiten	  de	  MFA	  in	  Nieuw	  Buinen	  werd	  hij	  opgewacht	  
door	  een	  grote	  groep	  boze	  bewoners	  die	  tegen	  de	  
komst	  van	  de	  windmolens	  in	  onze	  gemeente	  
protesteerden.	  De	  bewoners	  kregen	  ruim	  de	  
gelegenheid	  om	  hun	  argumenten	  naar	  voren	  te	  
brengen	  en	  in	  de	  ledenbijeenkomst	  was	  dit	  ook	  het	  
eerste	  en	  meest	  uitgebreide	  bespreekpunt.	  Hans	  
zag	  de	  worsteling	  tussen	  het	  landelijke	  en	  lokale	  
standpunt	  van	  de	  PvdA	  maar	  had	  er	  ook	  geen	  
pasklare	  oplossing	  voor.	  Met	  de	  afdeling	  was	  hij	  wel	  
van	  mening	  dat	  de	  “schade”	  en	  de	  impact	  zoveel	  
mogelijk	  beperkt	  moest	  worden.	  
	  
Ons	  tweede	  blok	  ging	  over	  de	  positie	  van	  de	  wsw	  
bedrijven	  en	  werkgelegenheid.	  Hans	  gaf	  aan	  dat	  dit	  
punt	  zijn	  passie	  heeft	  en	  dat	  het	  de	  kern	  raakt	  waar	  
onze	  partij	  voor	  moet	  staan.	  	  Voor	  een	  aantal	  
noordelijke	  wsw	  bedrijven	  is	  een	  overgangs-‐
maatregel	  beschikbaar	  waardoor	  zij	  meer	  tijd	  
krijgen	  om	  medewerkers	  naar	  het	  reguliere	  
bedrijfsleven	  te	  bemiddelen.	  De	  ontwikkeling	  van	  de	  
werkgelegenheid	  in	  de	  regio	  is	  zorgelijk	  maar	  hij	  zag	  
daarin	  maar	  een	  beperkte	  rol	  voor	  de	  overheid	  
weggelegd.	  
	  
	  
	  
	  
	  

	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  

	  
	  
Het	  laatste	  blok	  ging	  over	  de	  ontwikkeling	  van	  de	  	  
huurlasten.	  Dit	  kabinet	  heeft	  besloten	  dat	  de	  huren	  
fors	  boven	  de	  inflatie	  mogen	  worden	  verhoogd	  en	  
recente	  onderzoeken	  laten	  zien	  dat	  dat	  tot	  armoede	  
leidt	  onder	  veel	  hurende	  huishoudens.	  	  Hans	  
erkende	  dat	  dat	  een	  probleem	  is	  en	  gaf	  aan	  dat	  er	  
op	  dit	  moment	  een	  groep	  PvdA-‐leden	  schrijft	  aan	  
een	  nieuwe	  visie	  op	  de	  huursector.	  Het	  tempo	  van	  
huurverhogingen	  kan	  zo	  niet	  door	  gaan.	  	  
	  
Kort	  voor	  de	  afronding	  hield	  Klaas	  Nieland	  nog	  een	  
warm	  pleidooi	  voor	  samenwerking	  met	  de	  SP.	  Hij	  
vond	  het	  bijzonder	  jammer	  dat	  we	  nu	  geen	  links	  
kabinet	  hebben	  en	  dat	  we	  in	  de	  uitruilcoalitie	  zitten	  
waar	  veel	  van	  onze	  kiezers	  niet	  blij	  mee	  zijn.	  Hans	  
liet	  weten	  dat	  er	  wel	  regelmatig	  contacten	  zijn	  met	  
de	  SP	  maar	  dat	  zij	  niet	  al	  te	  happig	  zijn	  op	  
samenwerking	  met	  de	  PvdA.	  
	  
Niet	  alle	  leden	  gingen	  tevreden	  naar	  huis.	  Het	  
landelijk	  programma	  botst	  soms	  met	  onze	  lokale	  
visie,	  leden	  in	  de	  Tweede	  Kamer	  fractie	  worden	  niet	  
door	  de	  partijvoorzitter	  aangestuurd	  en	  het	  is	  lastig	  
om	  met	  een	  grote	  groep	  mensen	  in	  korte	  tijd	  ook	  
afspraken	  te	  maken.	  Eens	  te	  meer	  bleek	  dat	  als	  we	  
wat	  willen,	  ook	  binnen	  de	  PvdA	  we	  zelf	  ook	  actief	  
onze	  partij	  en	  partijgenoten	  moeten	  benaderen.	  
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Bericht	  van	  Jacob	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  1.	  De	  excursie	  
	  
	  
Na	  mijn	  afscheid	  van	  het	  wethouderschap	  in	  april	  
dit	  jaar	  kwamen	  er	  al	  heel	  gauw	  weer	  nieuwe	  
activiteiten	  op	  mijn	  weg.	  Ik	  wil	  proberen	  jullie	  op	  
de	  hoogte	  te	  houden	  van	  waar	  ik	  zoal	  mee	  bezig	  
ben.	  Ik	  noem	  enkele	  activiteiten.	  	  
	  
Door:	  Jacob	  Bruintjes	  
	  
Zo	  werd	  ik	  eind	  april	  door	  de	  	  Natuur-‐	  en	  
Milieufederatie	  Drenthe,	  de	  corporatie	  Lefier	  en	  	  
Bouwend	  Nederland	  Noord	  benaderd	  met	  de	  vraag	  
of	  ik	  hun	  kwartiermaker	  bij	  het	  project	  De	  
Veensprong	  wilde	  zijn.	  Het	  gaat	  er	  hierbij	  om	  zo	  ver	  
mogelijk	  te	  komen	  met	  het	  energiezuiniger	  maken	  
van	  bestaande	  sociale	  huurwoningen	  in	  het	  
veenkoloniaal	  gebied	  van	  Groningen	  en	  Drenthe.	  In	  	  
een	  volgend	  artikel	  meer	  daarover.	  
	  
Daarnaast	  begon	  ik	  in	  mei	  mijn	  eigen	  bedrijf:	  
Bruintjes	  demografich	  advies.	  Ik	  heb	  inmiddels	  
verschillende	  opdrachten	  uitgevoerd.	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
Verder	  ben	  ik	  al	  wat	  langer	  voorzitter	  van	  de	  
stichting	  Geopark	  de	  Hondsrug.	  Ook	  speel	  ik	  een	  rol	  
in	  de	  LAG	  van	  Leader	  Oost	  Drenthe.	  Dat	  klinkt	  
ingewikkeld	  maar	  het	  gaat	  vooral	  om	  plattelands-‐
ontwikkeling	  van	  onderop	  in	  het	  gebied	  met	  inzet	  
van	  Europees,	  provinciaal	  en	  privaat	  geld.	  Ook	  op	  
deze	  activiteiten	  wil	  ik	  in	  een	  volgend	  artikel	  graag	  
ingaan.	  Tussendoor	  zat	  ik	  nog	  in	  de	  kandidaat-‐
stellingscommissies	  voor	  de	  statenverkiezingen	  en	  
de	  waterschappen	  Noorderzijlvest	  en	  Hunze	  en	  
Aa’s.	  
Ook	  werd	  ik	  door	  het	  ministerie	  van	  Binnenlandse	  
Zaken	  benaderd	  met	  de	  vraag	  of	  ik	  het	  
voorzitterschap	  van	  werkgroep	  Leefbaarheid	  en	  
Voorzieningen	  op	  me	  wilde	  nemen.	  Deze	  werkgroep	  
maakt	  onderdeel	  uit	  van	  het	  Nationaal	  Netwerk	  	  
Bevolkingsdaling.	  Dat	  netwerk	  is	  bedoeld	  om	  in	  het	  
hele	  land	  kennis	  te	  vergaren	  over	  hoe	  er	  met	  
bevolkingsdaling	  wordt	  omgegaan,	  die	  kennis	  te	  
delen,	  goede	  voorbeelden	  te	  zoeken	  enz.	  Van	  het	  
ministerie	  kreeg	  ik	  de	  uitnodiging	  om	  mee	  te	  gaan	  
met	  een	  excursie	  naar	  krimpgebieden	  in	  Zuid-‐
Holland	  en	  Zeeland.	  Over	  die	  excursie	  wil	  ik	  graag	  	  
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wat	  meer	  vertellen.	  	  
	  
Nadat	  we	  ’s	  morgens	  om	  08.00	  uur	  uit	  den	  Haag	  
vertrokken	  gingen	  we	  eerst	  naar	  Strijensas,	  een	  
klein	  dorp	  in	  de	  Hoeksche	  Waard	  gelegen	  aan	  het	  
Hollands	  Diep.	  Voornaamste	  economische	  activiteit	  
is	  de	  jachthaven.	  De	  bevolking	  is	  in	  de	  afgelopen	  
jaren	  nogal	  gekrompen,	  daarom	  zoekt	  met	  naar	  
versterking	  van	  de	  lokale	  economie	  en	  men	  richt	  
zich	  op	  toerisme.	  Versterking	  van	  de	  horeca	  in	  de	  
jachthaven,	  verbinding	  maken	  tussen	  de	  jachthaven	  
en	  een	  nieuw	  ontwikkeld	  natuurgebied	  en	  het	  
verbinden	  met	  Strijensas	  met	  andere	  beziens-‐
waardigheden	  in	  de	  omgeving	  door	  het	  maken	  van	  
diverse	  routes	  was	  hier	  het	  parool.	  Dit	  alles	  niet	  
zozeer	  met	  de	  gedachte	  dat	  dit	  allemaal	  nieuwe	  
inwoners	  zou	  aantrekken	  maar	  wel	  met	  de	  gedachte	  
dat	  het	  dorp	  aantrekkelijker	  zou	  worden	  voor	  
diegenen	  die	  woonden	  en	  zouden	  willen	  blijven	  
wonen.	  Dat	  de	  krimp	  toegeslagen	  had	  bleek	  ook	  wel	  
uit	  het	  feit	  dat	  we	  in	  een	  prachtig	  gebouw	  werden	  
ontvangen	  dat	  leeg	  stond.	  Het	  ging	  om	  een	  school	  
die	  in	  2009	  voor	  40	  leerlingen	  nieuw	  gebouwd	  was	  
en	  die	  in	  2013	  vanwege	  gebrek	  aan	  leerlingen	  weer	  
was	  gesloten.	  Het	  was	  nog	  niet	  duidelijk	  wat	  er	  met	  
het	  gebouw	  zou	  gaan	  gebeuren.	  	  
	  
Vervolgens	  reden	  we	  naar	  Terneuzen	  in	  Zeeuws-‐	  
Vlaanderen.	  In	  Zeeland	  staat	  6%	  van	  de	  woningen	  
leeg.	  Ter	  vergelijking:	  dat	  zou	  in	  Borger-‐Odoorn	  
betekenen	  dat	  er	  dan	  zo’n	  700	  tot	  800	  woningen	  in	  
de	  gemeente	  leeg	  zouden	  staan.	  Gelukkig	  kennen	  
wij	  in	  Borger-‐Odoorn	  zulke	  problemen	  nog	  niet	  en	  
hebben	  we	  tijdig	  al	  een	  aantal	  maatregelen	  
genomen.	  De	  provincie	  Zeeland	  werkt	  aan	  diverse	  
regelingen	  om	  opknappen	  en	  slopen	  van	  
leegstaande	  particuliere	  woningen	  te	  bevorderen.	  In	  
Terneuzen	  heb	  ik	  heel	  wat	  verpauperde	  panden	  zien	  
staan,	  dus	  die	  regelingen	  zijn	  ook	  echt	  nodig.	  Er	  was	  
net	  een	  huis	  geveild	  voor	  16.000	  Euro,	  dat	  zegt	  
genoeg.	  Ik	  denk	  dat	  we	  in	  delen	  van	  Drenthe	  ook	  
eens	  goed	  zouden	  moeten	  kijken	  naar	  de	  
particuliere	  panden	  en	  (de	  dreiging	  van)	  leegstand.	  	  
	  
	  
	  



	  

Tot	  slot	  gingen	  we	  naar	  het	  Dorpje	  Noordwelle,	  
vlakbij	  Renesse	  op	  Schouwen-‐Duiveland.	  Ook	  daar	  
werden	  we	  in	  een	  pas	  leegstaande	  school	  	  
ontvangen.	  Dit	  dorp	  met	  350	  inwoners	  had	  een	  paar	  
jaar	  geleden	  al	  een	  keer	  een	  masterplan	  voor	  het	  
dorp	  gemaakt	  met	  dorpshuis,	  school	  en	  
ouderenhuisvesting.	  De	  school	  was	  echter	  inmiddels	  
te	  klein	  geworden	  en	  gesloten.	  Toen	  de	  school	  sloot	  	  
stelde	  men	  zich	  in	  het	  dorp	  de	  vraag:	  Geven	  we	  nu	  
ook	  het	  dorphuis	  op?	  Draaien	  we	  de	  deur	  op	  slot	  en	  
gooien	  we	  de	  sleutel	  weg	  of	  komen	  we	  in	  actie	  voor	  
behoud	  van	  het	  dorpshuis?	  Hert	  laatste	  gebeurde.	  
Het	  dorpshuis	  is	  opgeknapt	  met	  behulp	  van	  de	  
inwoners,	  die	  voor	  50.000	  Euro	  aan	  materiaal	  en	  
inzet	  leverden.	  Er	  kwamen	  zoveel	  vrijwilligers	  dat	  er	  
een	  wachtlijst	  voor	  de	  schildersploeg	  was.	  De	  
energierekening	  kon	  van	  1000	  Euro	  per	  maand	  	  
	  
	  
	  
	  
	  

omlaag	  naar	  300	  tot	  400	  Euro.	  En	  door	  de	  
activiteiten	  was	  de	  samenhang	  in	  het	  dorp	  	  
versterkt.	  Er	  zijn	  afspraken	  in	  de	  maak	  voor	  een	  
periode	  van	  15	  jaar.	  In	  het	  dorpshuis	  had	  men	  een	  
Chinees	  buffet	  laten	  aanrukken	  uit	  Renesse	  en	  
daarna	  konden	  wij	  met	  goed	  gevulde	  maag	  en	  met	  
een	  gedachtewereld	  gevoed	  met	  heel	  veel	  
indrukken	  weer	  richting	  Den	  Haag.	  Daarna	  met	  de	  
trein	  terug	  en	  om	  elf	  uur	  ’s	  avonds	  thuis.	  
Deze	  excursie	  bevestigde	  voor	  mij	  dat	  het	  bij	  krimp	  
enerzijds	  heel	  belangrijk	  is	  tijdig	  maatregelen	  te	  
nemen,	  maar	  anderzijds	  ook	  dat	  je	  vooral	  
initiatieven	  van	  onderop	  moet	  stimuleren.	  Dat	  is	  
goed	  voor	  leefbaarheid,	  voorzieningen	  en	  
samenhang	  bij	  de	  bevolking.	  
Een	  volgende	  keer	  meer	  over	  andere	  activiteiten!	  
	  
Jacob	  Bruintjes	  
	  
	  
	  

	  

	  

	  
	  

	  
Kerstmarkt	  	  
Nieuw-‐Buinen	  

10-‐12-‐2014	  
	  

(foto’s	  Menno	  Hilverts)	  
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PvdA	  helpt	  sportverenigingen	  
energiekosten	  te	  verlagen	  
	  
Druk	  bezochte	  bijeenkomst	  Sport	  &	  Duurzaamheid	  
PvdA	  Drenthe	  
	  
Door:	  Peter	  Zwiers	  
	  
Exloo	  -‐	  De	  eerste	  bijeenkomst	  Sport	  &	  
Duurzaamheid	  van	  de	  PvdA-‐Statenfractie	  in	  Drenthe	  
werd	  druk	  bezocht.	  Ongeveer	  dertig	  
sportverenigingen	  uit	  de	  gemeenten	  Aa	  &	  Hunze,	  
Borger-‐Odoorn	  en	  Emmen	  kwamen	  20	  november	  
naar	  de	  kantine	  van	  VV	  HOC	  om	  zich	  te	  laten	  
informeren	  over	  de	  mogelijkheden	  hun	  
energielasten	  te	  verlagen	  via	  duurzame	  oplossingen.	  
Gedeputeerde	  Ard	  van	  der	  Tuuk	  benadrukte	  het	  
belang	  van	  sportverenigingen	  voor	  dorpen	  en	  
wijken.	  Hij	  steunt	  dan	  ook	  graag	  het	  initiatief	  van	  de	  
PvdA	  Statenfractie.	  
PvdA-‐Statenlid	  Peter	  Zwiers	  is	  de	  drijvende	  kracht	  
achter	  de	  actie.	  Hij	  heeft	  zich	  ten	  doel	  gesteld	  dat	  in	  
2015	  minstens	  50	  verenigingen	  een	  lagere	  
energierekening	  hebben	  dan	  in	  2014.	  	  
	  
Een	  aantal	  organisaties	  zegde	  spontaan	  
medewerking	  toe	  en	  gaf	  een	  presentatie	  tijdens	  de	  
eerste	  Sport	  &	  Duurzaamheid	  bijeenkomst.	  
Allereerst	  hield	  voetvalvereniging	  Achilles	  1894	  een	  
praktisch	  verhaal	  over	  hun	  aanpak.	  Zij	  hebben	  de	  
afgelopen	  jaren	  hun	  energieverbruik	  drastisch	  naar	  
beneden	  gekregen	  met	  slimme	  maatregelen.	  
Vervolgens	  hielden	  de	  Natuur-‐	  en	  Milieufederatie	  
een	  presentatie.	  Zij	  kunnen	  vanuit	  het	  Energieloket	  
ondersteuning	  bieden.	  Tot	  slot	  vertelde	  de	  Drentse	  
Energie	  Organisatie	  over	  de	  financierings-‐
mogelijkheden	  voor	  duurzame	  maatregelen.	  Sport	  
Drenthe	  was	  ook	  aanwezig	  en	  wil	  verenigingen	  
ondersteunen	  om	  de	  juiste	  weg	  te	  vinden.	  
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Binnenkort	  volgen	  soortgelijke	  bijeenkomsten	  voor	  
de	  andere	  Drentse	  gemeenten.	  De	  volgende	  
bijeenkomst	  is	  15	  januari	  2015	  bij	  Achilles	  1894	  in	  
Assen	  voor	  verenigingen	  in	  de	  gemeenten	  Assen,	  
Noordenveld	  en	  Tynaarlo.	  Een	  week	  later	  volgt	  een	  
bijeenkomst	  voor	  verenigingen	  in	  Hoogeveen,	  
Midden-‐Drenthe	  en	  Coevorden.	  Tot	  slot	  zal	  op	  29	  
januari	  een	  bijeenkomst	  worden	  gehouden	  bij	  Old	  
Forward	  in	  Wilhelminaoord	  voor	  verenigingen	  in	  
Westerveld,	  Meppel	  en	  De	  Wolden.	  	  	  
	  
	  

	  
	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  





	  

KAPITAAL	  in	  de	  20e	  eeuw	  
	   	  
Het	  zal	  niemand	  ontgaan	  zijn	  de	  aandacht	  voor	  
het	  boek	  	  van	  de	  Fransman	  	  Piketty,	  een	  
econoom.	  	  	  
	  
Door:	  Albert	  Hoven	  
	  
De	  kranten	  hebben	  	  er	  vol	  van	  gestaan	  en	  	  het	  	  
is	  	  besproken	  	  voor	  radio	  en	  televisie	  en	  	  via	  	  
internet.	  	  	  Het	  boek	  van	  hem	  is	  goed	  verkocht	  in	  
Frankrijk	  en	  Amerika	  	  en	  ook	  	  de	  	  uitgave	  	  in	  
onze	  taal	  zal	  wel	  een	  bestseller	  worden.	  Voor	  
de	  SP	  en	  	  Groenlinks	  	  en	  voor	  veel	  	  “linkse”	  
mensen	  lijkt	  	  Piketty	  een	  soort	  van	  	  messias	  	  van	  
de	  21e	  	  eeuw	  te	  	  worden.	  	  	  Graag	  	  citeer	  ik	  	  uit	  
een	  boek	  van	  Victor	  Broers	  	  	  om	  een-‐	  en-‐	  ander	  
te	  nuanceren	  .	  	  Op	  de	  achterzijde	  van	  het	  
boekje	  van	  	  Broers	  	  staat	  het	  volgende:	  
Kapitaal	  in	  de	  eenentwintigste	  eeuw	  van	  Piketty	  
heeft	  	  wereldwijd	  het	  	  debat	  	  over	  de	  economie	  
aangezwengeld.	  Volgens	  P.	  ontstaat	  er	  
mondiaal	  een	  steeds	  groter	  verschil	  	  tussen	  arm	  
en	  rijk,	  met	  alle	  economische,	  sociaal-‐
maatschappelijke	  en	  politieke	  gevolgen	  van	  
dien.	  De	  ongelijkheid	  van	  inkomen	  	  en	  
vermogen	  heeft	  al	  eerder	  aan	  de	  basis	  gestaan	  
van	  grote	  sociaal-‐politieke	  veranderingen,	  en	  
dat	  kan	  zo	  weer	  gebeuren,	  	  stelt	  	  Thomas	  
Piketty.	  
Ongelijkheid	  	  is	  er	  	  helaas	  	  altijd	  	  geweest	  .	  	  De	  
macht	  is	  altijd	  bij	  het	  kapitaal	  geweest	  	  maar	  	  
het	  is	  goed	  	  	  dat	  ongelijkheid	  	  wat	  duidelijker	  
boven	  	  tafel	  	  	  komt	  	  hoewel	  	  	  we	  echt	  niet	  	  
denken	  dat	  	  de	  economie	  door	  	  zijn	  boek	  	  zal	  
veranderen.	  In	  een	  	  democratie,	  bijvoorbeeld	  	  
Nederland	  en	  	  de	  Verenigde	  Staten	  	  tellen	  	  	  een	  	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  

behoorlijk	  aantal	  miljardairs	  (	  Nl.	  20	  en	  de	  V.S	  
bijna	  500)	  volgens	  	  P.	  maar	  ook	  	  het	  vroegere	  
communistische	  	  Rusland	  	  (110)	  	  en	  het	  	  nog	  
steeds,	  in	  naam,	  communistische	  	  China	  	  	  (150).	  
Ook	  in	  stok-‐arme	  	  landen	  in	  Afrika,	  Azië	  	  en	  Zuid	  
Amerika	  	  vind	  je	  mensen	  	  met	  	  een	  groot	  
vermogen.	  
Verschillen	  	  mogen	  er	  zijn	  	  maar…	  dat	  
tegenover	  	  het	  rijker	  	  worden	  	  van	  	  de	  
bezittende	  klasse	  	  en	  	  het	  	  armer	  worden	  van	  	  
de	  armeren	  	  onder	  ons,	  	  dan	  	  is	  er	  iets	  mis	  	  in	  	  
de	  wereld.	  	  Sowieso	  	  is	  	  er	  heel	  veel	  	  mis	  	  in	  	  de	  
maatschappij	  .	  Er	  zal	  	  ook	  altijd	  een	  onder-‐	  en	  
een	  bovenklasse	  zijn	  	  maar	  	  de	  mensen	  aan	  de	  
onderkant,	  laten	  we	  	  het	  simpel	  	  de	  	  armeren	  	  
noemen,	  	  moeten	  	  met	  	  hun	  	  kinderen	  	  dezelfde	  	  
kansen	  	  hebben	  om	  	  vooruit	  	  te	  	  komen	  .	  	  Wij	  	  
zijn	  	  toch	  niet	  	  voor	  	  niks	  	  lid	  	  van	  	  de	  	  Partij	  van	  
de	  Arbeid.	  Het	  	  gaat	  niet	  	  alleen	  	  om	  	  
windmolens	  	  ,	  echt	  	  wel	  	  belangrijk,	  	  maar	  	  
vooral	  	  om	  onderwijs	  	  en	  	  werk	  	  dat	  	  inkomen	  	  
genereert.	  	  	  Veel	  	  mensen	  	  laten	  	  zich,	  bij	  
verkiezingen,	  leiden	  door	  emoties	  	  maar	  dat	  is	  
meestal	  	  “kort	  	  termijn	  	  denken”.	  	  	  
	  Vorige	  week	  was	  ik	  nog	  	  in	  Westerbork	  op	  een	  
gewestelijke	  PvdA	  	  bijeenkomst	  	  en	  het	  ging	  
natuurlijk	  ook	  	  over	  	  zorg	  	  in	  het	  	  algemeen	  	  en	  
zorg	  	  in	  de	  toekomst	  	  maar	  	  de	  grootste	  zorg	  	  
vind	  ik	  	  dat	  	  wij	  meer	  dan	  zeshonderd	  duizend	  	  
medemensen	  	  hebben	  	  	  zonder	  	  werk.	  Vooral	  	  
jongeren	  	  en	  	  dat	  	  kan	  	  niet!!	  	  	  Werk	  	  en	  	  
scholing	  	  moet!!	  	  De	  oplossing	  ??	  Veel	  	  
wijsneuzen	  	  denken	  die	  te	  hebben!	  	  	  Misschien	  
is	  de	  commotie	  	  rond	  	  het	  	  boek	  	  van	  	  Piketty	  	  zo	  
gek	  nog	  niet.	  	  
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Drentse-‐	  en	  aangrenzende	  Groningse	  Veenkoloniën	  	  
	  
Windmolenparken	  behoren	  een	  keuze	  te	  zijn	  en	  geen	  verplichting	  !	  
ZONDER	  DRAAGVLAK,	  GEEN	  WINDMOLENS	  !	  
	  
Door:	  Menno	  Hilverts	  
 

De	  beslissing	  hoort	  te	  worden	  genomen	  daar	  waar	  de	  overlast	  wordt	  ervaren,	  dat	  is	  wel	  zo	  eerlijk.	  
Politiek	  gezien	  is	  dat	  op	  het	  niveau	  van	  de	  gemeenteraad.	  Het	  Rijk	  zou	  dat	  dienen	  te	  respecteren.	  Geen	  
mega	  windmolens	  in	  ons	  mooie	  landschap	  maar	  kleine	  samenwerkingsverbanden	  waarin	  energie	  lokaal	  
volgens	  hun	  voorkeursmethode	  en	  op	  hun	  voorwaarden	  wordt	  opgewekt	  en	  gebruikt.	  Het	  opdringen	  
aan	  onze	  inwoners	  een	  windpark	  is	  daarom	  geen	  keuze	  maar	  een	  verplichting.	  De	  uitkomst	  van	  het	  
draagvlak	  onderzoek	  is	  dan	  ook	  duidelijk,	  de	  verplichting	  dat	  pikken	  inwoners	  van	  de	  gemeenten	  Aa	  en	  
Hunze,	  Borger-‐Odoorn	  en	  Stadskanaal	  niet	  !	  	  
	  
	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  

	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	   	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	   	  
	  

Op	  het	  landelijke	  PvdA	  congres	  van	  27	  april	  
2013	  heeft	  het	  landelijk	  partijbestuur	  
ingestemd	  met	  een	  motie	  van	  Borger-‐Odoorn	  
waarin	  de	  PvdA	  partijleider	  (Diederik	  Samson)	  
en	  de	  Tweede	  Kamer	  fractie	  werd	  opgeroepen	  	  
al	  het	  mogelijke	  te	  doen	  door	  op	  korte	  termijn	  
een	  diepgaand	  een	  onderzoek	  te	  laten	  instellen	  
ter	  (preventief)	  bescherming	  van	  de	  bevolking	  
in	  woongebieden	  tegen	  gezondheidsrisico’s	  als	  
gevolg	  van	  het	  plaatsen	  van	  windturbines.	  Een	  
onafhankelijk	  onpartijdig	  ongelimiteerd	  
deskundig	  onderzoek	  naar	  mogelijke	  
gezondheidsrisico’s	  op	  de	  lange	  termijn	  bij	  
voortdurende	  blootstelling	  aan	  bv.	  het	  door	  
windturbines	  gegenereerde	  al-‐	  of	  niet	  hoorbare	  
laagfrequent	  deel	  van	  geluidsspectrum,	  heeft	  
tot	  op	  heden	  echter	  niet	  plaatsgevonden.	  
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In	  die	  motie	  werd	  tevens	  gewezen	  op:	  
De	  toenemende	  ongerustheid	  over	  de	  gevolgen	  
voor	  gezond	  en	  welzijn,	  welke	  nog	  versterkt	  
wordt	  door	  grote	  twijfel	  over	  de	  juistheid	  van	  	  
de	  geluidsnormen	  waardoor	  het	  draagvlak	  bij	  	  
bevolking	  en	  lokale	  bestuurders	  in	  o.a.	  Drentse	  	  
Veenkoloniën	  en	  omgeving	  N33	  zienderogen	  
afneemt.	  En	  dat	  draagvlak	  van	  essentieel	  
belang	  is,	  dat	  dit	  mag	  blijken	  uit	  een	  uitspraak	  
van	  partijgenote	  Jacqueline	  Cramer,	  die	  zij	  
destijds	  deed	  als	  minister	  van	  VROM:	  	  
	  
	  “Er	  moet	  lokaal	  draagvlak	  komen	  voor	  wind	  
op	  land,	  zonder	  dat	  geen	  windturbines	  “.	  
	  
Naar	  ik	  hoop	  hoeft	  het	  ook	  voor	  de	  PvdA	  
Tweede	  Kamer	  woordvoerders	  (	  Jan	  Vos	  en	  	  
	  
	  
	  
	  
	  



	  

Albert	  de	  Vries	  )	  op	  het	  dossier	  ‘Wind’	  	  dan	  ook	  
geen	  verduidelijking	  dat	  de	  diepere	  laag	  in	  deze	  	  
uitspraak	  naadloos	  aansluit	  bij	  de	  afgesproken	  ‘	  
nieuwe	  ‘	  koers	  van	  de	  PvdA	  waarvan	  de	  
uitgangspunten	  o.a.	  zijn	  vastgelegd	  in	  de	  
recente	  ‘	  Van	  Waarden	  ‘	  resolutie.	  	  
Om	  te	  laten	  zien	  dit	  stuk	  niet	  geschreven	  is	  om	  
te	  verdwijnen	  in	  een	  lade	  maar	  juist	  bedoeld	  is	  	  
om	  aan	  onze	  potentiele	  achterban	  te	  laten	  zien	  
dat	  het	  de	  PvdA	  menens	  is,	  heeft	  partijleider	  	  
Hans	  Spekman	  opgeroepen	  tot	  een	  activistische	  
opstelling.	  
In	  dit	  geval	  kan	  dat	  niet	  anders	  betekenen	  dan	  	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  
	  

dat	  de	  PvdA	  Tweede	  Kamer	  fractie	  minister	  	  
Kamp	  duidelijk	  maakt	  dat	  hij	  alsnog	  moet	  
zoeken	  naar	  en	  zorgen	  voor	  draagvlak	  onder	  de	  	  
Bevolking	  in	  die	  gebieden	  welke	  ook	  onder	  de	  
Rijks	  Coördinatie	  Regeling	  vallen,	  daar	  de	  PvdA	  
anders	  uit	  een	  principiële	  overweging	  en	  	  
betrekking	  hebbende	  op	  de	  democratie	  
spelregels,	  	  haar	  ondersteuning	  aan	  het	  tot	  nu	  
toe	  gevoerde	  kabinetsbeleid	  in	  deze	  aldaar	  
intrekt.	  	  	  	  
	  
	  
Menno	  Hilverts	  
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